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Geachte Raad, 

Door de D66, PVDA en GroenLinks-fractie zijn op 5-3-2025 vragen gesteld met betrekking tot 

de impact van netcongestie op woningbouw in Voorschoten. Aanleiding hiervoor is een bericht 

van Omroep West over de problemen die netcongestie veroorzaakt bij woningbouwprojecten en 

de zorgen over mogelijke vertragingen bij de ontwikkeling van Starrenburg III en andere 

projecten. De fracties willen weten in hoeverre het college op de hoogte is van deze 

problematiek, welke maatregelen mogelijk zijn om vertragingen te minimaliseren en hoe de 

afstemming met Liander en andere gemeenten in de regio plaatsvindt.  

De beantwoording van deze vragen treft u hieronder aan. 

Vraag 1. Is het college bekend met dit artikel Woningbouw heeft 'enorme problemen' 

door vol stroomnet: 'Volstrekt ontspoord' - Omroep West? 

Antwoord 1. Ja 

Vraag 2. Is het college bekend met de mogelijke vertraging van de bouw van de wijk 

Starrenburg III als gevolg van de problemen met de netcongestie? 

a) Zo nee, waarom niet? 

b) Zo ja, waarom is de Raad hier (nog) niet over geïnformeerd? 

Antwoord 2. Nee, het college is hiervan niet op de hoogte. Wel heeft de ontwikkelaar van 

Starrenburg III aangegeven dat er vanaf het begin van het proces afstemming plaatsvindt met 

Liander om de benodigde aansluitingen zo tijdig mogelijk te realiseren. Liander hanteert echter 

het beleid dat projecten pas ingepland worden zodra de definitieve nuts(tracé)tekeningen zijn 

ingediend en goedgekeurd. Dit heeft waarschijnlijk wel gevolgen voor de planning, omdat hierbij 



 

 

rekening gehouden moet worden met onder andere de locatie van trafo’s en de afstemming op 

de openbare ruimte.  

Daarnaast kunnen huisaansluitingen volgens Liander pas officieel worden aangevraagd zodra 

het huisnummerbesluit is vastgesteld en verwerkt in de Basisregistratie Adressen en Gebouwen 

(BAG). Aangezien de bouw van woningen sneller verloopt dan het aansluiten op het 

elektriciteitsnet, kan dit in sommige gevallen betekenen dat woningen gereed zijn voordat de 

aansluiting is voltooid. 

De gemeente blijft nauw in gesprek met zowel de ontwikkelaar als Liander om knelpunten in de 

planning zo vroeg mogelijk te signaleren en waar mogelijk oplossingsrichtingen te verkennen.  

Vraag 3. Zijn er meer vertragingen van bouwprojecten in Voorschoten te verwachten? 

Antwoord 3. Zolang er een tekort aan personeel en materieel is bij Liander, is het niet 

onwaarschijnlijk dat ook aanvragen voor kleinverbruikersaansluitingen vertraging oplopen. 

Liander heeft aangegeven dat de levertijden naar verwachting de komende jaren langer zullen 

blijven, wat mogelijk invloed kan hebben op de planning en realisatie van bouwprojecten in 

Voorschoten.  

Vraag 4. Welke mogelijkheden ziet het college om zo min mogelijk vertraging in de 

(woning)bouw op te lopen? 

Antwoord 4. De gemeente heeft een overzicht en planning van woningbouwprojecten in 

Voorschoten gedeeld met Liander, zodat zij hier zoveel mogelijk rekening mee kunnen houden 

in hun planning. Echter, juridisch gezien mag Liander geen capaciteit reserveren voor 

toekomstige projecten. Volgens de Elektriciteitswet moet Liander alle aanvragen gelijk 

behandelen en mag zij geen voorrang geven aan specifieke gebruikers of projecten bij het 

toewijzen van transportcapaciteit.1  

Aangezien de aanvraagdatum leidend is, is het van belang dat projectontwikkelaars, eigenaren 

en andere initiatiefnemers hun aanvraag voor een aansluiting zo vroeg mogelijk indienen. 

Indien een project in aanmerking komt voor maatschappelijke prioritering (dit geldt niet voor 

woningbouwprojecten, die sowieso aangesloten worden), is het vervolgens van belang dat deze 

aanvraag tijdig wordt gedaan en gemotiveerd, zodat Liander hier rekening mee kan houden 

binnen de beschikbare ruimte op het elektriciteitsnet. 

Vraag 5. Is er regionale afstemming in de regio, tussen alle gemeenten en Liander, 

over de verdeling van de beschikbare capaciteit? Graag een toelichting. 

 
1 Zie artikel 24 lid 3 uit de Elektriciteitswet: “De netbeheerder onthoudt zich van iedere vorm van 
discriminatie tussen degenen jegens wie de verplichting, bedoeld in het eerste lid, geldt.” 

 

https://wetten.overheid.nl/BWBR0009755/2021-07-01/#Hoofdstuk3


 

 

Antwoord 5. Er is regionale afstemming tussen gemeenten en Liander over de bredere 

uitdagingen van netcongestie, maar niet specifiek over de verdeling van de beschikbare 

capaciteit. Liander beoordeelt aanvragen voor een aansluiting op basis van de aanvraagdatum 

(first come, first served). Gemeenten hebben geen invloed op de toewijzing van capaciteit, 

waardoor er geen regionale afstemming plaatsvindt over de verdeling hiervan. 

Met vriendelijke groet, 

het college van burgemeester en wethouders, 

 

 

 

 

 

E.A. van Wattingen, mw. drs. N. Stemerdink, 

gemeentesecretaris burgemeester 
 

Deze brief is digitaal vastgesteld. Hierdoor staat er geen fysieke handtekening in de brief. 


